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Den Helder, 25 juli 2023 
 
Schriftelijke vragen aan het college van burgemeester en wethouders van de gemeente Den Helder 
 
Betreft: dementievriendelijke gemeente  
 
__________________________________________________________________________________ 
 
 
Geacht college, 
 
Nederland, dus ook Den Helder vergrijst. 
Met deze vergrijzing wordt ook de problematiek van het ouder worden steeds zichtbaarder. 
Een van de grootste bedreigingen is hoe ouder onze inwoners worden hoe vaker de diagnose 
dementie gesteld zal worden. Dementie is een progressieve hersenziekte die in vele variaties 
voorkomt en waarvan de ziekte van Alzheimer de meest bekende vorm is.  
 
Een aantal jaren geleden had ook de gemeente Den Helder een sticker “Dementievriendelijke 
Samenleving”, echter deze is niet meer zichtbaar aanwezig. Alzheimer Nederland probeert nu om 
gemeentes dementievriendelijk te maken en heeft de informatie aan gemeentes toegestuurd.  
Samen Actief vindt dit een nobel streven en vraagt zich af wat hiervan de stand van zaken is en  
welke stappen er genomen zijn. 

Het bovenstaande heeft voor Samen Actief tot de volgende schriftelijke vragen geleid: 

___________________________________________________________________________ 

1. Kan het college aangeven, welke stappen ondernomen zijn en welke nog genomen dienen te 
worden om een dementievriendelijke gemeente te zijn? In welke tijdspanne denkt u dit predicaat 
te ontvangen? 
 

2. Samen Actief heeft begrepen dat voor het verkrijgen van het predicaat er eerst een scholing 
moet plaatsvinden. Ook het afnemen van een dementiescan van de gemeente Den Helder is 
wenselijk. Kan het college aangeven wanneer de scan ontvangen is en of deze reeds is ingevuld 
of aangeven wanneer de nodige informatie compleet zal zijn? Kunt u tevens aangeven wanneer u 

het gesprek zal aangaan met de belangenbehartigers van Alzheimer Nederland? 
 

3. Naar de mening van Samen Actief zijn er richtlijnen, waarbij aanvragen van verstrekkingen voor 
mensen met een dementie cruciaal zijn. Zoals wachttijden, doorlooptijden en toezeggingen aan 
de cliënt. 
Kan het college aangeven hoe het nu op deze punten gesteld is? Blijft de gemeente Den Helder 
binnen de gestelde normen of is er wederom een achterstand en een wachtlijst? Indien er een 
wachtlijst bestaat, wat is dan de reden hiervan? Kunt u tevens aangeven binnen welke termijn er 
geen sprake meer is van een wachtlijst? 
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4. Er is meerdere malen door partijen gevraagd of er een dashboard is, waar men de resultaten en 
knelpunten zou kunnen vinden. Is er al enig zicht op een soortgelijk controlesysteem waar zowel 
ambtenaren als raad en college kunnen zien wat de stand van zaken is? Zo ja, waar kan men dit 
vinden. 

 
5. Het is algemeen bekend dat de ziekte dementie kan leiden tot schrijnende situaties en gevaar op 

kan leveren, zowel voor de cliënt als hun naaste(n) en de omgeving waarin wordt gewoond. Heeft 
de gemeente een 24/7 opvangsysteem bij een crisissituatie als onmiddellijk ingrijpen vereist is? 
Zo ja, waaruit bestaat die en als dat niet het geval is, welke organisaties zijn er dan aan te 
spreken? Zijn deze organisaties bijvoorbeeld alleen tijdens kantoortijden bereikbaar en/of ook in 
het weekend? 

 
6. Welke hulpverleners kunnen geraadpleegd worden en/of onmiddellijk reageren op een 

crisissituatie? 
 
7. Samen Actief kan zich voorstellen dat in een crisissituatie opvang nodig is. Kan het college 

aangeven of hier in voldoende mate kan worden voorzien of is hier ook sprake van een 
wachtlijst? 
 

8. Wanneer er niet meer thuis gewoond kan worden omdat het stadium van de dementie dit niet 
meer toelaat, zijn er dan voldoende permanente verzorgings- of verpleeghuisbedden 
beschikbaar?  Is het college bereid om te bezien of het huidige aanbod verhoogd kan worden, 
zodat er geen onnodige crisissituaties kunnen ontstaan? Dit eventueel in samenwerking met de 
zorgaanbieders. Is het college het met ons eens dat de veiligheid en mentale rust op deze manier 
kan bijdragen aan een verlichting op de zorg in zijn algemeenheid en daardoor de kosten van zorg 
omlaag kunnen gaan? 

  
9. Tot slot: Samen Actief is van mening dat de naaste - partner en/of mantelzorger  - in de 

gelegenheid gesteld moet worden om even een time-out te nemen, door de persoon met 
dementie tijdelijk op te laten nemen. Deze “respijtzorg” kan de naaste  lucht geven om weer op 
krachten te komen om op een later tijdstip de zorg weer op te pakken, zonder dat er eerst een 
crisissituatie ontstaat.  Kan het college aangeven hoeveel mantelzorgers van deze verstrekking 
per jaar gebruik maken? 

 
Samen Actief steunt vanzelfsprekend het streven om te komen tot een “Samen Dementievriendelijke 
Gemeente” en vertrouwt erop dat het college dit aanbod van Alzheimer Nederland zal omarmen. De 
druk op de maatschappij zal in de toekomst toenemen wanneer steeds meer inwoners van Den 
Helder op latere leeftijd, een diagnose dementie zullen krijgen. Een diagnose die onomkeerbaar is en 
de druk op de verzorging laat toenemen door het verplicht  langer zelfstandig blijven wonen.  
 
Marinus Vermooten 
Raadslid Samen Actief 
 
 


